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  Z Á P I S N I C A 

zo zasadnutia Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku Mestského 

zastupiteľstva v Trenčíne konaného dňa 05.10.2016 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Prítomní členovia: JUDr. Martin Smolka, Bc. Eduard Filo, Dr. Jozef Hrubo, JUDr. Ivana 

Hudecová 

 

Ospravedlnený: p. Eva Struhárová  

 

Neprítomný: p. Martin Barčák 

 

Rokovanie viedol na základe poverenia p. Evy Struhárovej, predsedníčky komisie           

JUDr. Martin Smolka, člen komisie. 

 

Program:  

 

1. Otvorenie a schválenie programu 

 

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. ..../2016 o obmedzení 

používania pyrotechnických výrobkov na území mesta Trenčín   

 

3. Pridelenie 3 – izbového bytu na ul. Východná 

 

4. Rôzne 

 

5. Záver 

 

Mgr. Pavlík navrhol do programu rokovania doplniť pred bod Rôzne Žiadosť 

SSmT, m.r.o. o zmenu Programového rozpočtu Mesta Trenčín na rok 2016, ktorá bude 

prerokovaná na novembrovom zasadnutí MsZ a ako bod 2 v mene členov občianskeho 

združenia ISKRA (prevádzkujú Nízkoprahové denné centrum) doplniť prerokovanie 

ponuky na rozšírenie, doplnenie a skvalitnenie soc. služieb v meste Trenčín o 1 externého 

potencionálneho spolupracovníka.  

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie schválila návrh         

Mgr. Pavlíka a program rokovania ako celok. 

 

 

K bodu 2. Prerokovanie ponuky na rozšírenie, doplnenie a skvalitnenie soc. služieb    

                  v meste Trenčín o 1 externého potencionálneho spolupracovníka 

 

Predložila: p. Lujza Roderová 

 

P. Roderová: Je zamestnankyňou NPDC a situácia sa stáva neúnosná, nakoľko majú veľmi 

veľa klientov a malý priestor. Naskytla sa možnosť, že by bola ochotná vstúpiť do soc. vecí a 
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pomôcť Armáda spásy. Je to OZ, ktoré pôsobí celosvetovo už veľmi veľa rokov. Je to 

cirkevná organizácia. V ČR pôsobia veľmi dobre, na SR boli prijatí min rok. Pôsobia v BA, 

Pezinok, Plavecký Štvrtok. Požiadali toto OZ o pomoc pre naše krajské mesto. Z OZ tu boli , 

videli nejaké možnosti, videli zariadenie. Včera od OZ obdržali žiadosť, že súhlasia a prosia 

len o rozpočet, aký ma mesto na soc. služby, čo prejednávali s Mgr. Pavlíkom a žiadajú 

o prijatie, že chceli by ísť do rokovania s mestom, či by sa s mestom dohodli o tejto pomoci. 

Je to odľahčenie pre mesto, lebo toto OZ má veľmi dobre prepracovaný systém pomoci 

takýmto ľuďom bez domova a rôznym menšinám. Nejaké financie majú aj oni (OZ), ale tento 

rok bol pre nich tiež krízový. 

JUDr. Smolka: spýtal sa, v čom by ich pomoc spočívala, či v nejakom know-how ako to 

robiť. 

P. Roderová: OZ má svoju metódu, ktorá funguje. Takto fungujú už roky. Ústredie majú 

v Holandsku. Pôsobia vo veľa krajinách, už záleží, ako sa s mestom dohodnú, ako by to vedeli 

skĺbiť. 

JUDr. Smolka: Vypočutí budú, nemôže hovoriť za p. primátora, musia ich vypočuť, čo 

konkrétne majú v pláne, záleží to od financií, lebo bez toho to nepôjde. Táto komisia to víta. 

Treba sa obrátiť na p. primátora, aby ich prijal. 

P. Roderová: Tým, že z OZ sú zaneprázdnení, dávala Mgr. Pavlíkovi termíny, kedy by mohli 

pricestovať. Boli tu už 2 krát (z OZ), ukázali im problematiku zariadenia. Najväčší problém je 

v tom, že v 1 miestnosti je 27 mužov a v 2. je 12 alebo 13 žien, a to nejde. Musia to oddeliť. 

Sú tam spoločne nechodiaci, mladí ľudia, ktorí sú zamestnaní, a to na 1 mieste nefunguje. 

NPDC aj krízová nocľaháreň (lebo majú aj klientov, ktorí prídu na 1, 2 noci) by mohli zostať. 

Ale je tu potreba zriadiť útulok, a to by mohlo byť v réžii tohto OZ. 

 

UZNESENIE č. 166 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča zorganizovať 

stretnutie s OZ - Armáda spásy u p. primátora, ktorého sa zúčastní i p. Struhárová – 

predsedníčka komisie a JUDr. Smolka – člen komisie v dohodnutom termíne. 

 

Termíny, kedy by sa mohli z Armády spásy dostaviť sú: 17.10., 18.10., 24.10., 25.10., 

26.10.2016.  

 

Mgr. Pavlík: dodal, že nie je záujem zo strany občianskych združení prevádzkovať 

zariadenie v Hornom Orechovom, možno aj toto by bolo riešenie. 

P. Roderová: ide zima, nemajú už naozaj klientov kam dávať. 

  

 

K bodu 3. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. ..../2016 o obmedzení  

                 používania pyrotechnických výrobkov na území mesta Trenčín   

 

Predložila: Mgr. Iveta Plešová 

 

Mgr. Plešová: Jedná sa o zákaz používania 4 kategórii pyrotechnických výrobkov v dňoch 

24. – 25.12.2016. Návrh VZN je podľa zákona, ktorý určuje len 4 kategórie pyrotechnických 

výrobkov, ktoré môžu obmedziť alebo zakázať. 

 

Členovia komisie: uzhodli sa, že počas týchto dní ľudia používajú tieto pyrotechnické 

výrobky vo veľkej miere, a nakoľko Vianoce sú sviatky pokoja, je prijatie tohto VZN vhodné. 
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JUDr. Hudecová: Navrhuje do VZN doplniť presne vymedzený čas, aby bolo jasné, že zákaz 

platí aj 25.12.2016 počas celého dňa až do 24:00 hod.  

 

 UZNESENIE č. 167 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča schváliť 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. ..../2016 o obmedzení používania 

pyrotechnických výrobkov na území mesta Trenčín s doplnkom – presne vymedziť čas, kedy 

budú pyrotechnické výrobky zakázané: 24.12.2016 od 00:00 hod. a 25.12.2016 do 24:00 hod.   

 

 

K bodu 4. Pridelenie 3 – izbového bytu na ul. Východná 

 

Predložila: Mgr. Vladimíra Halienková 

 

Žiadatelia o pridelenie 3-izbového bytu: Sirtotná Eva, Peržeľ Janka, Machara Jozef 

a Macharová Helena, Ferančíková Monika, Chovanová Dominika, Dašková Gabriela, 

Lazarová Zlatica, Gurínová Lenka, Halasová Eva 

 

Žiadatelia o výmenu bytu: Bernátková Tatiana a Bernátek Ján – Mgr. Beniačová dodala, že 

títo nájomcovia sú slušní a nie sú s nimi problémy. 

 

Členovia komisie: zvážili individuálnu situáciu každého žiadateľa a uzhodli sa, že treba dať 

šancu na výmenu nájomcom manželom Bernátkovým, nakoľko sú slušní a riadne platia. 

Následne sa po nich uvoľní 2-izbový byt, o ktorý si žiada veľké množstvo žiadateľov. 

 

UZNESENIE č. 168 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča žiadosti 

o výmenu 2-izbového bytu č. 15 na ul. Východná 6690/31 za 3-izbový byt č. 17 na ul. 

Východná 6690/31 vo vlastníctve mesta Trenčín Tatiany Bernátkovej a manž. Jana 

Bernátka vyhovieť na dobu určitú, s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po dni v ktorom 

bude zmluva zverejnená do 30.04.2018. 

 

Odôvodnenie: 

Mesto Trenčín má vo vlastníctve 61 bytových jednotiek na ul. Východná 6690/31, 33, 

ktoré boli postavené za podpory ŠFRB a dotácie z Ministerstva výstavby a regionálneho 

rozvoja Slovenskej republiky. 

Na predmetné byty sa vzťahuje zákon č. 443/2010 Z. z. o dotáciách na rozvoj  bývania 

a o sociálnom bývaní, ktorý sa v § 22 ods. 3, 4 a 5 zaoberá podmienkami a rozsahom 

poskytovania sociálneho bývania v byte.  

Uvedení žiadatelia, ktorí žiadajú o uzatvorenie nájomnej zmluvy o nájme bytu: 

- spĺňa finančné kritérium, t.j. mesačný príjem nájomcu, neprevyšuje trojnásobok životného 

minima. 

Spoločným užívateľom bytu bude: 

- dcéra Kristína Bernátková, 

- syn Šimon Bernátek 
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K bodu 5. Žiadosť SSmT, m.r.o. o zmenu Programového rozpočtu Mesta Trenčín  

                  na rok 2016 

 

Predložil: Mgr. Ladislav Pavlík 

 

Navrhujú zmenu nasledovných položiek: Na stredisku DJ z dôvodu zámeru dovybaviť 

zariadenie interiérovým vybavením (stoličky, nové gaučíky pre deti) navrhujú zvýšiť položku 

633 Materiál o 5000 Eur. Z dôvodu spracovania projektovej dokumentácie na rekonštrukciu 

elektroinštalácie navrhujú schváliť kapitálový výdavok  na položke 717  vo výške 1300 Eur. 

Zároveň navrhujú na stredisku DJ znížiť výdavky na položke 635 Rutinná a štandardná 

údržba o 16300 Eur. V zariadení pre seniorov navrhujú zvýšiť výdavky na  interiérové 

dovybavenie na položke 633 Materiál v 3 upravených izbách o 5000 Eur  na nákup (komody, 

skrine, nočné stolíky do každej izby, 4 polohovateľné postele). Na stredisku  Manažment 

navrhujú zvýšiť rozpočet na položke 634 Dopravné o 300 Eur a  položke 637 Ostatné tovary a 

služby o 521 Eur.  Na strediskách Nocľaháreň a Manažment navrhujú zvýšiť rozpočet na 

položkách 610 Mzdy a 620 Poistné a príspevok do poisťovní za účelom zosúladenia 

aktuálneho stavu s vývojom do konca roka.  Zároveň doporučujú znížiť položku 630 Rezerva 

na stredisku manažment v plnom rozsahu o 6648 Eur. Z uvedenej rezervy a z položky 635  

Rutinná a štandardná údržba DJ budú vykryté vyššie uvedené výdavky.                              

 

Mgr. Pavlík: Ide o úpravu rozpočtu, nakoľko ako m.r.o. musia do konca roka skončiť na 0. 

Presúvajú položky, kde majú prebytok do položiek, kde je nedostatok. Ide teda len o presuny 

v rámci jednotlivých položiek, nejde o navyšovanie. 

JUDr. Smolka: Berie to ako kozmetickú úpravu, Mgr. Pavlík musí vedieť, čo je potrebné. 

Jeho rada do budúcna – držať sa toho, čo ukázal tento rok. 

Mgr. Pavlík: Tento rok bol neštandardný, nakoľko vstúpili do Národného programu OS, 

z ktorého sú hradené náklady na OS a peniaze, ktoré zostali, využívajú na skvalitnenie 

služieb.  

 

UZNESENIE č. 169 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča schváliť 

Žiadosť SSmT, m.r.o. o zmenu Programového rozpočtu Mesta Trenčín na rok 2016. 

 

 

K bodu 6. Rôzne 

 

Mgr. Čech, terénny pracovník: informoval, že aktuálne už má v databáze spracované 

informácie o 70 ľuďoch bez domova. 80% sú Trenčania. Množia sa podnety ohľadne starších 

ľudí, ktorí sú obyvateľmi mesta, nemajú žiadnych príbuzných a potrebujú pomoc. Podnet 

dostanú napr. od susedov. Mgr. Čech týchto ľudí navštevuje a snaží sa im pomôcť. 

JUDr. Smolka: spýtal sa, či ľudí bez domova pribúda. 

Mgr. Čech: Vzhľadom k tomu, aká je doba, pribúda, ale nie závratnou rýchlosťou. Myslí si, 

že v databáze bude okolo 100 ľudí bez domova. 

JUDr. Smolka: spýtal sa, či keď sa s ľuďmi bez domova rozpráva, či tam vidí tú cestu na 

opätovné zaradenie sa. 

Mgr. Čech: Tento proces musí mať určitú postupnosť. Nemôže hneď človeka z ulice poslať 

do práce. U týchto ľudí sú veľakrát závislosti. Treba ich najskôr doviesť do NPDC, kde sa 

s nimi pracuje, vykonávajú sa pracovné terapie.  
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JUDr. Smolka: spýtal sa, či medzi ľudí bez domova pribúdajú ľudia okolo 20 – 22 r. 

z detských domovov. 

Mgr. Čech: Z Ded zatiaľ až tak nie. To, že sú ľudia z Ded nebýva tak často príčinou 

bezdomovectva ako rôzne závislosti u ľudí. 

JUDr. Smolka: Problémom sú bezdomovci spiaci na lavičkách. 

Mgr. Čech: Tento problém rieši MsP, ležanie na lavičke je priestupok proti verejnému 

poriadku. 

 

JUDr. Smolka: Dostali odpovede na požiadavky z predchádzajúceho zasadnutia komisie, čo 

sa týka obmedzenia počtu herní a výherných automatov. Jedinou cestou je petícia, ktorú by 

muselo podpísať 30% obyvateľov mesta a zákaz by musel platiť celoplošne. 

Bc. Filo: Informoval sa a áno, dá sa to len celoplošne. Deje sa to, schválil to Ružomberok, aj 

Levoča. 

JUDr. Smolka: spýtal sa Bc. Fila, či nezachytil, že tu niekto zriadil petičný výbor alebo či sú  

nejaké konkrétne snahy o petíciu. 

Bc. Filo: P. Medal o tom začiatkom leta hovoril, tiež na Juhu o tom hovorili. Ale zatiaľ nič 

konkrétne. Nevie, či sa to dá úplne vyriešiť, lebo celoplošne sa to zakáže, ale čierny trh tak či 

tak bude, akurát to nebude merateľné. 

 

Dr. Hrubo: predniesol požiadavku, ak by to bolo možné, postaviť zábradlie na schodoch 

medzi Gastrom a prvým domom na ul. Hviezdoslavovej, nakoľko tie schody sú nebezpečné, 

veľa ľudí tam už spadlo, aj sanitka tam bola. 

 

 

Na záver JUDr. Smolka, člen komisie poverený vedením komisie, poďakoval 

prítomným za účasť a ukončil zasadnutie Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku.  

 

 

 

 

          JUDr. Martin Smolka v.r. 

                 člen komisie poverený vedením komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Zuzana Marcinátová, garant komisie,  

    dňa 06.10.2016                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    


